

旅游探访指数 - Cafe. MADA in the Little Garden

总分: 4.5/5.0 (荔枝园里的黑色诗歌 / A Dark Poem in the Lychee Orchard)

1. 公共性与可达性 (Public & Accessible):

- **完全开放的田园咖啡:** 与之前的私人住宅不同, 这是一个完全对公众开放的咖啡厅项目。它位于泰国清莱 (Chiang Rai) 的 Mueang 区, 是一个你可以随时走进享受的建筑作品。
- **从果园到目的地:** 项目的前身是一片荔枝果园。建筑师没有砍伐树木, 而是顺应果园原有的种植网格, 将建筑植入其中。这意味着你不仅是去喝咖啡, 更是在探访一个经过精心设计的农业景观。

2. 建筑与自然的极致对话 (Dialogue with Nature):

- **J型的空间魔术:** 为了避开现有的荔枝树, 建筑采用了独特的“J字形”布局。这种弯曲的几何形态在果园中蜿蜒穿行, 创造出流动的视觉叙事。无论你坐在哪里, 窗外都是被建筑框架精心裁剪过的绿意。
- **深色调的隐喻:** 建筑采用了深色调 (Dark Toned) 的外观。在明亮的泰国阳光和翠绿的果园背景下, 黑色的建筑体量显得沉稳而安静, 像是一个为了突出自然而存在的背景板, 拍照非常出片。

3. “在地性”的感官体验 (Authentic Experience):

- **田垄上的漫步:** 设计不仅关注室内, 更创造了连接室内外的连续动线。你可以沿着弯曲的走廊, 在被保留的树行间穿梭, 感受从封闭到开放的空间变化。
- **农业与现代的共生:** 这是一个展示当代设计如何与农业环境和谐共存的范本。在这里, 咖啡香气与果园的泥土气息混合, 提供了一种远离城市喧嚣的纯粹治愈感。

探访指南 (Visitor Guide)

- **最佳时间:**
 - **午后时光 (Afternoon):** 阳光透过荔枝树叶洒在深色建筑上, 光影斑驳, 是摄影的最佳时刻。如果是荔枝成熟的季节前往, 体验会更独特。
- **拍照建议:**
 - **曲线之美:** 利用广角镜头捕捉建筑的 **J型曲线** 如何拥抱树木。
 - **框景:** 坐在窗边, 拍摄深色窗框如何像画框一样“框”住外面的荔枝树。
- **周边连线:**

- **清莱建筑巡礼:** 清莱本身拥有白庙 (White Temple) 和蓝庙 (Blue Temple) 等极具表现力的建筑。这个小而美的咖啡馆可以作为你在这座艺术城市旅行中, 一个安静、现代的休憩点。

一句话总结: 这不是一杯普通的咖啡, 而是一次在荔枝树下与现代建筑的温柔邂逅。

Travel & Visit Index - Cafe. MADA in the Little Garden

Total Score: 4.5/5.0 (A Dark Poem in the Lychee Orchard)

1. Public & Accessible

- **Fully Open Pastoral Cafe:** Unlike the private residences mentioned before, this is a **fully public** cafe project. Located in the Mueang district of Chiang Rai, Thailand, it is an architectural work you can walk into and enjoy at any time.
- **From Orchard to Destination:** The site was originally a **lychee orchard**. Instead of cutting down trees, the architects followed the existing planting grid to insert the building. This means you are not just going for coffee, but visiting a carefully curated agricultural landscape.

2. Dialogue with Nature

- **J-Shaped Spatial Magic:** To avoid the existing lychee trees, the architecture adopts a unique **"J-shaped" configuration**. This curving geometry meanders through the orchard, creating a fluid visual narrative. No matter where you sit, the view outside is framed greenery, carefully tailored by the architecture.
- **Metaphor of Dark Tones:** The building features a **dark-toned** exterior. Against the bright Thai sun and the emerald green orchard, the black architectural volume appears calm and quiet, acting as a backdrop designed to highlight nature—making it incredibly photogenic.

3. Authentic Experience

- **Strolling Along the Ridges:** The design focuses not only on the interior but creates a continuous flow connecting inside and out. You can walk along the curved corridors, weaving through the preserved tree rows, and feel the spatial transition from enclosed to open.
- **Symbiosis of Agriculture and Modernity:** This is a model of how contemporary design can coexist harmoniously with agricultural settings. Here, the aroma of coffee mixes with the earthy scent of the orchard, offering a pure

healing experience away from urban noise.

Visitor Guide

- **Best Time:**
 - **Afternoon:** Sunlight filters through the lychee leaves onto the dark building, creating dappled light and shadow—perfect for photography. Visiting during the lychee harvest season would add a unique touch.
- **Photography Tips:**
 - **Beauty of Curves:** Use a wide-angle lens to capture how the building's **J-curve** embraces the trees.
 - **Framing:** Sit by the window and shoot how the dark window frames "frame" the lychee trees outside like a painting.
- **Nearby Connections:**
 - **Chiang Rai Architecture Tour:** Chiang Rai itself boasts expressive architecture like the White Temple and Blue Temple. This small, beautiful cafe serves as a quiet, modern resting point during your journey through this artistic city.

One-Sentence Summary: This is not just a cup of coffee, but a gentle encounter with modern architecture beneath the lychee trees.